
 

 首页  |  期刊介绍  |  编 委 会  |  期刊订阅  |  杂志稿约  |  广告服务  |  联系我们  |  留言板  |  English

肿瘤防治研究   2009, Vol. 36  Issue (9): 745-746    DOI: 10.3971/j.issn.1000-8578.2009.09.007 

基础研究 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索    |    

E838对CTX化疗损伤小鼠的保护作用

吴红英,王月英,李德冠,路 璐,孟爱民,王汝勤,张良安,常建辉,张俊伶

300192 天津,中国医学科学院放射医学研究所 天津市分子核医学重点实验室

Protection of E838 on CTX-induced Mice’s Injury

WU Hong-ying， WANG Yue-ying， LI De-guan， LU Lu， MENG Ai-min， WANG Ru-qin， ZHANG Liang-an， CHANG Jian-hui， ZHANG 

Jun-ling
Institute of Radiation Medicine, Chinese Academy of Medical Sciences， Tianjin Key laboratory of Molecular Nuclear Medicine， Tianjin 300192， China 

● 摘要  

● 参考文献  

● 相关文章  

 全文: PDF (426 KB)   HTML (0 KB)   输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 

目的  

观察E838对环磷酰胺所致小鼠损伤的保护作用。  

方法  

对小鼠采用连续5天腹腔注射E838药物，从第3天同时给予环磷酰胺（CTX），阳性对照为茜草双酯，观察外周血白细胞、骨髓有核

细胞数、内源性脾结节形成（CFU-S）、脾脏指数及胸腺指数的变化。  

结果  

E838可明显减轻化疗所致小鼠免疫功能的抑制，并可使化疗后小鼠的体重恢复增长, 白细胞、骨髓有核细胞和CFU-S明显高于对照

组，差异有统计学意义（ P < 0.05 ）。中、高剂量组白细胞与茜草双酯组比较，差异有统计学意义（ P < 0.05

 ）。  

结论  

提示E838具有对抗化疗损伤的作用。  
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Abstract： Objective  

To observe the protection of E838 on cyclophosphamide -induced mice’s injury.  

Methods 

The E838 were injected into mice intra peritoneally for 5 days, and the positive control group was madder 

diester. CTX was injected on the 

third day. We observed the changes in peripheral blood leukocytes, bone marrow nucleated cells, endogenous 

spleen nodule formation (CFU-S), spleen and thymus index. 

Results 

E838 can significantly reduce the chemotherapy induced immune function inhibition in mice,and accelerate the 

weight grow after chemotherapy.Numbers of peripheral blood leukocytes bone, marrow nucleated cells and CFU-

S significantly increased compared with the control 

group and there was significant statistically difference ( P < 0.05 ). There was significant statistically 

difference ( P < 0.05 )in 

the numbers of blood leukocytes of middle and high dose group compared with madder diacrylate. 

Conclusion 

E838 can antagonize the chemotherapy injury. 
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